

## REFERAT AF KREDSBESTYRELSESMØDE D. 11.6.2019

Venlig hilsen

**Lisbeth Schou**  
Formand

<b>Dagsorden</b>	<b>Beslutninger</b>
<b>Deltagere:</b>	Mårten, Klaus, Lene, Lone, Lisbeth, Kasper, Tina, Else (seniorsektionen)
<b>Ordstyrer:</b>	Lone
<b>Afbud:</b>	Torben, Silvette, Hanne, Vivi, Finn.
<b>Ref.:</b>	Majbrit

<b>1. Bemærkninger til referat og beslutninger fra sidste møde den 25.03.19</b>	Ingen bemærkninger - godkendt.
<b>2. Beslutningspunkter</b>	2.A - 2.G
<b>2.A. Status på Vi er Socialpædagogerne</b>	Der var bilag til dette punkt som viser hvem i vores kreds der har fået midler fra initiativpuljen. Der er mange andre i de andre kredse som også har fået midler. Det behøver ikke være 10.000 kr. man søger om eller får tildelt, er det en lille gruppe kan man få 5.000kr. Puljen er brugt, og Hovedbestyrelsen skal behandle forslag om der skal sættes yderligere midler af til puljen. Der er forskellige forsøg i gang i kredsene. Arbejdsgruppen har vidensdeling i forhold til de forskellige arrangementer og tiltag. De afholder Skype møder, som de har med ca. 1½ måneds mellemrum.
<b>2.B. Status på Organiserings projekt</b>	Tina orienterede om vores organiseringsarbejde. Vi har valgt Marjatta, og vi har et tæt samarbejde med de tillidsvalgt der, hvor vi løbende afholder møder med dem. Vi skal også være synlige på uddannelsesstederne.

	<p>Til brug ved medlemsmøder og andre arrangementer er vi ved at få udarbejdet nogle kort, hvor medlemmerne kan nævne 3 gode ting ved deres arbejdsplads og 3 ting de kunne ønske forbedringer til.</p> <p>Lisbeth mindede kredsbestyrelsen om at bruge det elektroniske værktøj i forhold til aktiviteter som Kasper har udarbejdet. Kasper sender linket rundt igen.</p>
<b>2.C. Kommunikationsstrategi.</b>	<p>Der er ikke indkommet nogen kommentarer til kommunikationsstrategien.</p> <p>Drøftelse i kredsbestyrelsen om indholdet i kommunikationsstrategien er realistisk i forhold til hvad kredsbestyrelsen gør. Det blev forslået at nyhedsbrevet lægges på Facebook. Synlighed er vigtig. Kredsbestyrelsen sætter rammerne og kredskontoret står for udførelsen. Det blev aftalt at Lisbeth retter kommunikations strategien til i henhold til drøftelsen, og sender den rundt til kredsbestyrelsen</p>
<b>2.D. Status og videre drøftelse af Folkemøde Møn</b>	<p>Der er bestilt studeplads, samt borde og stole. Tina har lånt et OK-telt. Der skal laves en vagtplan. Det er om lørdagen d.24/8 vi er til stede. Vi skal have styr på hvad vi skal have med herfra, og hvem der skal henvises til ved spørgsmål som vi ikke kan svare på.</p> <p>Vi arrangerer en debat om familiepleje. Det vil foregå på folkemødescenen lørdag middag og det er af 1 times varighed. Mårten er paneldebatdeltager som familieplejer, Lisbeth som kredsformand. Der arbejdes på at få nogle embedsfolk og udvalgsmedlem til at deltage. Verne fra SLC deltager også. Vi skal have nogle overordnede rammer for debatten som skal handle om hvilke udfordringer der er for familieplejere. Det skal gerne være færdigbehandlet indenfor den næste måned.</p>
<b>2.E. Status på Generalforsamling 2019</b>	<p>Der er ikke indkommet nogen input til hverken den skriftlige eller mundtlige beretning. Det er svært at finde en ordentlig generalforsamlingsgave, så vi overvejer at droppe den i år. Kasper fortalte at der er et web-baseret system hvor man, mens beretningen afholdes, kan tekste spørgsmål/bemærkninger til den, og så kommer det op på en skærm og det kan lægges til referatet bagefter. Lisbeth og Tina deler den mundtlige beretning. Mårten, Klaus, Lene og Kasper tilkendegav alle at de stiller op igen, og at de bakker op om Vivis, Tinas og Lisbeths kandidatur. Else stiller op som kritisk revisor igen.</p> <p>Stikordsinput til beretningen:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <u>Vi er socialpædagogerne</u>: Status til ansøgningerne til initiativpuljen, arrangementer, deltagere på kongres.</li> <li>• <u>Organiseringsprojekt</u>: Organiseringsarbejdet bliver besværliggjort af store arbejdspladser.</li> <li>• <u>Faglige selskaber</u>: Grundideen med faglige selskaber er god, udfordringer, hvad foregår der lokalt i kredsen og udbrede kendskabet.</li> <li>• <u>LQ/FTF → FH</u>: Folde det ud, hvordan ser det ud nu, lokal struktur.</li> <li>• <u>Arbejdsmiljø</u>: mange arrangementer de sidste 2 år, stort fokus på arbejdsmiljø, fravær, TRIO-samarbejde.</li> <li>• <u>Politisk indflydelse</u>: Afholdt møder med politikere, både for et års tiden siden + i forbindelse med</li> </ul>

	<p>folketingsvalget. Smede mens jernet er varmt og hold kontakten.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <u>Folketingsvalg</u>: Har vi været lidt inden om.</li> <li>• <u>Kredsens aktiviteter</u>: Fortælle om bredden.</li> <li>• <u>TR/AMR</u>: Udfordringer i forhold til store organisationer, ikke alle AMR'er er SL-medlemmer og vil ej hellere være repræsentant for fagforeningen. TRIO.</li> <li>• <u>Forhåndsftaler/lokalaftaler</u>: Nogle kommuner har meldt ud at der ikke laves forhåndsftaler – det er arbejdspladserne.</li> <li>• <u>Familieplejeområdet</u>: Ridse forskellene mellem kommunerne i vores kreds op, argumentation for fælles aftale. Vigtigt at få gjort rede for hvad vi gør i kredsen, også det faglige aspekt. Folkemødet.</li> <li>• <u>Kredskontoret</u>: Status</li> </ul>
<p><b>2.F. Økonomi</b></p>	<p>Overordnet set ser det lidt mere fornuftigt ud end forventet. Vi har efterfølgende fået tilført midler for projekter, derfor ser det lidt bedre ud. Disse er dog øremærket organisering og Vi er socialpædagogerne.</p> <p>Der blev orienteret om situationen med PLF/Serviceforbundet og grænsedragning, og dette blev drøftet.</p> <p>Vi må afvente og se hvad familieplejeudmeldelser får af konsekvenser for budgettet.</p> <p>Herefter blev Seniorsektionens ansøgning og aktivitetsplan fremlagt og behandlet. Der blev blandt andet spurgt til hvor mange der deltager i seniorsektionens arrangementer. Else havde ikke tallene med sig, de afleverer en liste til Lene K. Der er størst tilslutning til busturene, også selvom der er egenbetaling. Der er ikke så stor tilslutning når man skal køre selv. Seniorsektionen har nye forslag de er i gang med, blandt andet cafemøder.</p> <p>Efter drøftelse i kredsbestyrelsen blev det besluttet at:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ansøgningen om deltagelse i Årstræf for 5 bestyrelsesmedlemmer + transport = i alt 14.000 kr. blev bevillet.</li> <li>• Resten af aktivitetsplanen afventer undersøgelse af opbakningsgrad fra seniorsektionens medlemmer.</li> </ul> <p>Derudover aftale om at:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Aktivitetsplanen kommer tidligere, vi skal have den i slutningen af året, så den kan bygges ind i budgettet.</li> <li>• Huske at sende arrangementer til os så de kan komme med i nyhedsbrev.</li> <li>• Seniorsektionen aflægger fyldigt referat på efterfølgende kredsbestyrelsesmøde, hvor de fortæller om den aktivitet som de har fået bevillet midler til.</li> </ul>
<p><b>2.G. Hovedbestyrelsesmøde 19. og 20. juni. Drøftelse af materialet.</b></p>	<p><u>5.1. Behandling af analyse af opgave og ressourcefordelingen mellem forbundssekretariatet og kredse</u>: Lisbeth orienterede om baggrunden for analysearbejdet, og planen for det videre arbejde. Det bliver spændende at se hvad det munder ud i.</p> <p><u>5.3. Budgetforudsætninger og -rammer 2020</u>: Der blev bakket op om indstillingen. Vi skal lade kontingentet blive hvor det er, og lave et fremstød på hvad det egentlig er</p>

	<p>man får for sit kontingent.</p> <p><u>5.5. En samlet studieindsats og lokalt dimittend projekt:</u> Vi forsøgte tidligere at komme med i et projekt. Vi håber på gode erfaringer, som vi kan bruge i vores kreds.</p> <p><u>5.7. Kodeks for ansvarlig brug af medlemmernes kontingentkroner:</u> Drøftelse af kodeks for ansvarlig brug af medlemmernes kontingentkroner.</p> <p><u>5.8. AMR stormøde – finansiering:</u> Der blev bakket op om indstillingen.</p> <p><u>5.9. Evaluering af faglige selskaber:</u> Tina har skrevet ud til vores kontaktpersoner om de har nogen input til evalueringen af de faglige selskaber. Der er stadig nogle udfordringer og ting der skal rettes op på, men det er på rette vej; De er blevet bedre til at kommunikere arrangementer ud, lavere deltagergebyr, justering af antal før et arrangement aflyses. Der blev spurgt til om det var muligt at når man logger på "mit SL" så bliver man automatisk gjort opmærksom på eventuelle arrangementer i ens faglige selskab. Dette bliver måske muligt med vores nye medlemssystem "Føniks".</p> <p><u>5.10. Køreplan for overenskomstfornyelsen på det private område 2020:</u> Vi inviterer til OK-møde i september. OK-krav skal være indsendt senest 4.oktober.</p> <p><u>5.11. Vi er Socialpædagogerne - status og genopfyldning af initiativpuljen:</u> Vi støtter indstillingen. Det er godt der er forskelligartede ansøgninger, og at der er så mange der søger.</p> <p>Der er pæn tilfredshed med den nye TR-basisuddannelse.</p>
<b>3. Lukket møde</b>	Intet til punkt.
<b>4. Orienteringspunkter</b>	4.A. - 4.B.
<b>4.A. Orientering fra Kredsbestyrelsen</b>	<p>Mårten har været i Litauen med en studerende. Den studerende har efterfølgende valgt at afbryde sit praktikophold af personlige årsager. Det havde ikke noget med hverken børn, praktiksted eller bolig at gøre. Mårten har haft kontakt til praktikstedet. Mårten skal snart mødes med 4 studerende som har været i Litauen, det ser han frem til. Indtil nu har der været 10-12 studerende afsted, og det er første gang at der er en som har fortrudt. Det er et rigtig fint koncept med at der er kontaktperson, boligforhold er på plads osv.</p> <p>Kasper har været med i en spørgeundersøgelse hvor de talte om elektroniske muligheder for at videreformidle socialpædagogisk materiale på en anden måde end vi gør i dag. Det var en spændende og god samtale og det var interessant at være med til at påvirke retningen. Det vil være godt hvis vi kan gøre et reklamefremstød for de databaser vi allerede har, så medlemmerne ved hvor de er og lærer at søge i dem.</p> <p>Klaus orienterede om at de i område MED er ved at sætte et projekt i gang som handler om hvad grunden til at folk stopper på deres arbejde er. Det bliver spændende hvad den viser.</p>

	<p>Der er kommet sparekatalog hvoraf det fremgår at Vordingborg kommune skal spare 50 mio. kr. Klaus er i gang med at arrangere politikerfrokost med TR-netværket til september.</p>
<b>4.B. Orientering fra Kredskontoret</b>	<p>Det var en god beslutning med politikermøder inden folketingsvalget. Det er et koncept som vi vil holde fast i, også i forhold til byråd og regionsråd. Vi skal starte møderne tidligere i forhold til valg.</p> <p>Socialpædagogerne er sponsor for Lykkelige, og i den forbindelse er vi blevet opfordret til at sende 1 frivillig hjælper og betale for transport og overnatning. Tina har talt med kontaktperson for Lykkelige i Guldborgsund, og de havde ikke brug for 1 hjælper, da alle deres deltagere havde hele familien med til Lykkeligacup. De aftalte at hvis de skal afholde noget lokalt, kan vi eventuelt sponsorere noget til det.</p> <p>Den 13/6 har vi behov for hjælp til telefonvagt 12.30 - 16.00: Mårten meldte sig til at tage den. Kasper er afløser.</p>
<b>5. Nyhedsbrev</b>	<p>Det er lige udsendt.</p>
<b>6. Næste KB møde</b>	<p>Næste møde er den 4. september. Lene er ordstyrer.</p> <p>I år er der ikke TR-møde umiddelbart inden generalforsamlingen. Men de tilbydes frikøb for 1/2 dag.</p>
<b>7. Evt.</b>	<p>Mårten påpegede at det kunne være interessant for de familieplejere, som var med til møde forud for Lisbeths møde med Guldborgsund Kommune, at få en tilbagemelding på Lisbeths møde. Lisbeth tog dette til efterretning.</p> <p>Mårten, Klaus, Lone og Lisbeth laver aftale for møde om Folkemøde Møn.</p>